
 

Ravsted Børneunivers 

REFERAT 
Emne: Fællesbestyrelsen - DAGSORDEN 

 
Dato: mandag d. 4. november 2024 
Tid: 19.00 – 21.30 

Sted: skolen  
 
 
  

Deltager ved mødet: 
Karina Metcalfe 
Lene Johannsen 
Henrik Sams 
Christian Carstensen 
Pia Blaudzun 
Randi Carstensen 
Tine Svane 
Ida Lauritzen 
Nicoleta Vulpe 
Michael Holm 
 
Fraværende: 
Christopher M. H. Hansen 
Louise Nielsen 
 

Dagsorden: Tid: Referat: 

Nyt fra elevrådet 5-10 
min. 

Caroline og Magnus er tilstede.  
De har i onsdags været til møde i Aabenraa – 
mødet handlede bl.a. om lege og trivsel. 
To voksne stod for arrangementet - Manja og 
Maja. 
Man kunne vælge Manja, hvor man skulle lege, 
eller man kunne vælge Maja, hvor man skulle 
opfinde lege. Det var et rigtig godt møde.  
Manja og Maja har tidligere været her i 
universet og de kommer igen for at sætte fokus 
på egen og hinandens trivsel via lege. De vil 
udvikle undervisningsmateriale baseret på leg.  
 
Til mødet fortalte de forskellige skoler om 
deres aktiviteter, udfordringer og regler, de 
gerne vil ændre på deres skoler.  
Caroline og Magnus fortalte til mødet om det 
fremtidige loppemarkeds-arrangement i 
universet.  
Det er desuden besluttet at de store i 
børnehaven også kan bestille en bod til 
loppemarkedet – der skal mindst 8 boder til før 
arrangementet bliver til noget.  
 
 
Elevrådskassen – de er i elevrådet ikke enige 
om, hvad pengene skal bruges på. Måske 
fodboldnet, men det vendes stadig.  
 
 
 

https://ravstedboerneunivers.aula.dk/


360 Ravsted børneunivers, v/Karina og 
Christopher (Michael = evt. små-tilføjelser) 

15 min Dagplejen: 
Lige nu er de små til salmesang i kirken – sidste 
gang er det med juletema.  
De får besøg af rytmerollingerne i efteråret.  
De kører lige nu et fællestema – efterår i 
skoven. Derfor har de fokus på ture i skoven, 
hvor de finder ting til blandt andet julegaver.  
Cathrine havde inviteret til Halloween i 
spejderhytten – det deltog dagplejen også i. Et 
rigtig godt arrangement.  
 
Sidste uge havde Monica ferie og Annette har 
for første gang haft en hel uge i Legestuen.  
Det var gået rigtig godt.  
 
Børnehaven: 
Til sidste møde blev det nævnt, at der i 
børnehaven var startet et nyt barn fra Ukraine. 
Det går ok med indkøring, men 
kommunikationen er svær. 
 
Der har været forældremøde i børnehaven, 
hvor Tine holdt et oplæg, som var rigtig godt.  
Godt fremmøde hos billerne, men ikke hos 
troldene – der var kun 3 børn repræsenteret.  
Det er en udfordring at få udenlandske familier 
med til vores arrangementer.  
Personalet i børnehaven prøver ihærdigt med 
personlige invitationer og påmindelser.  
 
Der har været besøg af både et opera-teater og 
en glimmer-teaterkoncert.  
Dejligt med besøg, dog kan vi ikke selv 
bestemme hvornår vi får bevilling til indslag 
udefra – det styrer kommunen. Derfor var der 
f.eks. to teaterstykker inden for kort tid.  
Begge stykker var en succes. 
 
Næste uge skal hele børnehaven til Åbæk, hvor 
de skal have en dag nede ved stranden.  
Projektet kaldes: naturfaglige 
forundringsmiljøer, hvor børnene skal lære om 
naturen - stranden, skoven og dyrene her.  
 
Julen står for døren – og hemmelighederne 
påbegyndes snart.  
Snart er der også bedsteforældredage. Det 
bliver igen over 2 dage, men personalet er 
spændte på opbakningen, da mange ikke har 
bedsteforældre i nærheden.  
 
Skolen: 
På FB kan man følge hvad eleverne laver – de 
har fx været til gospel, i naturskole og til 
lanternedag.  
Vedrørende Lanternedagen, har der været en 
forældrehenvendelse vedr. lav repræsentation 



fra universet om aftenen på den tyske skole.  
Vi tænker, det er mest fordi det er blevet sent 
meldt ud og at der samtidig var et gospel 
arrangement i samme uge. Måske mange der 
var pressede på tid.  
Det var lidt en pludselig indskydelse fra den 
tyske skole at børneuniverset skulle inviteres 
med, da det kun plejer at være et tysk 
arrangement. (Michael koordinerer med dem 
næste år, så vi forh. undgår at arrangementer 
ligger for tæt, og så vi tidligt kan melde ud om 
datoer m.v.)  
 
I morgen skal skolen i biografen, og det er med 
henblik på læring, da der både snakkes om 
temaet/filmen inden og efter turen i biografen. 
  
Der er lige nu skolehjemsamtaler. Michael vil 
gerne informeres undervejs, hvis lærerne føler 
der er ”svære samtaler.” Indtil videre har der 
ikke været noget. Det ser vi også som et tegn 
på at kommunikationen sker undervejs i 
skoleåret og ikke venter til 
skolehjemsamtalerne.  

Elevfravær (tal og ”procedure”)  10 min Vi ser et udskriv fra det politiske udvalg. De 
seneste tal viser at vi ligger lidt højere i fravær 
end kommunens samlede tal.  
Vores total er på 5 %. (fra august til og med 
oktober) Det steg meget efter turen til 
Solbakken.  
Proceduren ved sygdom – om morgenen når 
læreren kommer ind i klassen, så tjekker 
læreren aula eller sms om der skulle være en 
melding vedr. sygdom.  
Hvis der mangler en elev og der ikke er kommet 
besked fra forældre, ringes der hjem. 
  
Der bliver holdt øje med fraværet. Hvis det 
bliver højt følges det op – fx bliver forældre 
kontaktet og/eller kaldt ind til samtale, dette 
sker yderst sjældent – vi ser og har generelt et 
flot og stabilt fremmøde. I yderste konsekvens 
kan højt fravær føre til en underretning. Men…- 
ikke hvis vi ved at der er en ”god og naturlig 
forklaring.” (eleven ligger fx med et brækket 
ben)  

Struktur/vores måde vedr. skolehjem-
samtaler…(forslag fra lærerne. Christopher) 

10 min Lige nu er strukturen, at der afholdes 2 årlige 
skolehjemsamtaler.  
Lærerne kommer med et forslag om at have 1 
obligatorisk samtale og 1 frivillig.  
Lærerne oplever at de bruger meget tid på at 
udfylde meddelelses-bogen, og det er 
begrænset hvor meget forældre kigger 
på/bruger dette. Så de vil hellere bruge tiden 
mere effektivt på noget andet.  
Loven siger at meddelelses-bogen skal udfyldes 
mindst 1 gang om året.  



 
Meddelelsesbogen vendes – der er næsten igen 
der læser den.  
 
En del fra bestyrelsen finder det personlige 
møde/samtalen, væsentlig og relevant. 
 
Det vendes at der måske kan opstå snak 
mellem børn og voksne hvis nogen skal til 
samtale og nogen ikke skal.  
 
Vi holder ved de 2 samtaler om året for alle, 
men meddelelsesbog udfyldes én gang årligt. 
Michael – samtalerne skal fortsat give et 
overblik og status, og ”kigge frem” med 2-3 
særlige fokuspunkter for eleven.  

Dialogforum 24. okt. (overordnet 
tilbagemelding, Karina, Lene og Michael) 

10 min Karina, Lene og Michael var til dialogforum. 
(ultimo oktober) 
De skulle snakke om politikken – Sund 
Opvækst.  
Der blev udleveret en brochure fra 2012, som 
de i grupper skulle snakke om (hvordan den 
kunne opdateres) 
Der står ikke rigtig noget konkret i brochuren, 
og vi vil gerne have noget mere konkret.  
 
De snakkede overordet om hvad der kunne 
skrives i en ny brochure om sund opvækst. 
F.eks., om inkludering i fællesskabet.  
 
Inklusion kommer på banen igen og igen, men 
det vil de ikke snakke om.  
 
Der blev fortalt om Robusthedspuljen, som er 
på 1 mio. kr. til dagplejen, men konkret til hvad 
der kan søges er ikke på plads… 
 
Der blev sagt der kommer penge til privatskoler 
til undervisning i dansk.  
 
Brochuren kommer i høring til april, så må vi se 
om nogle af de konkrete ting der er blevet 
vendt på mødet er med… 
 
Der stilles krav til bedre resultater men 
samtidig skal skolerne rumme mange 
forskellige slags elever med forskellige behov.  
Svært at hæve resultater samtidig med der skal 
inkluderes.  
Færre fokuspunkter vil være godt.  
 

SFO og skærmtid – opfølgning. Besøg af Helene. 
Hvordan er SFO-tiden ”bygget op,” – hvad må 
børnene…hvad er bestyrelsens holdning… 

20 min Den nuværende dagsorden i SFO’en er 
følgende: 
Kl. 13.20 mødes de i SFO.  
Ca. kl. 14.30 er der frugt.  
Så er der oprydning inden børnehavebørnene 
kommer kl. 15.15.  



Fra kl. 15 – 15.45 må SFO børnene bruge 
skærm.  
Når børnehavebørnene kommer i SFO skal alle 
skærme slukkes.  
 
Det er mest de nye børn i SFO’en, hvor 
nyhedsværdien er størst, der bruger 
skærmtiden.  
Skærm er i form af playstation, computere og 
iPads. Ipads og computere er ret gamle, der 
skal en masse tålmodighed til at bruge dem.  
 
Det giver lidt læring i brug af en computer, det 
kan fx bruges i en test-situation.  
 
Hvor står en andel af børn bliver hentet i 
skærmperioden?   
Det er størstedelen af børnene, der bliver 
hentet når der er skærmtid, så det kan virke 
som om de kun spiller i løbet af SFO-tiden.  
 
Der er noget socialt forbundet med at spille 
playstation, hvor børnene spiller sammen og 
har deres eget univers.  
Det er lidt noget andet når de sidder alene med 
en ipad.  
 
Vi snakker om at der i SFO’en skal 
implementeres 2 skærmfrie dage hver uge. 
Hvilke dage, må SFO personalet selv bestemme, 
så det passer bedst ift. deres dagligdag.  
Opstart sker i det nye år. Fra og med januar = 2 
dage om ugen helt uden pc/ipad/skærm. 
 
Børnene får tilbudt mange forskellige ting i 
løbet af deres tid i SFO’en, men alt er frivilligt.  
I dag, mandag, f.eks. er der kun 6 børn ud af 25 
der har set på/brugt skærm. 
 

Foreningsmødet 10. okt. (referat sendt til alle, 
evt. spørgsmål til og kort tilbagem. fra Henrik) 

10 min Der var først en lille indflyvning omkring hver 
forening.  
Det punkt der fyldte mest, var solcelleprojektet 
i Hynding.  
Eftersom projektet bliver realiseret, vil der 
være 180.000 kr. årligt, som alle foreninger i 
Ravsted kan søge.  
 
Forskellige andre initiativer blev vendt:  
Fælles arbejdsdag i byen. 
Bytte-container, hvor man kan bytte ting, man 
ikke længere bruger.  
Nye byggegrunde – vedtaget nye andelsgrunde. 
Derfor er der nu for lidt byggegrunde i Ravsted, 
så der skal findes nye.  

Alkohol ifm. arrangementer med børn/elever – 
kører det fint som det er nu/skal der ændringer 

20 min Længere debat på seneste møde. Det besluttes, 
vi fortsætter proceduren omkring alkohol som 
hidtil. Altså kan der serveres/sælges. 



til. Debat/drøftelse – OPFØLGNING fra seneste 
bestyrelsesmøde 3. okt. 

Frikvarterer/pauser – 
fordeling/placering/struktur (Lene) 

10 min 
 

Der er 3 lektioner i træk mellem 
formiddagspausen og middagspausen.  
 
Lige nu ser skolebørnenes dag således ud: 
07.45 morgensang efterfulgt af 2 lektioner. 
9.15 er der formiddagspause 
9.35 starter de tre lektioner af 45 min. 
Spisning og middagspause – 45 min.  
 
Der er nogle gange børnene får en ”lufter”, 
hvor de får 5 min pause mellem lektionerne.  
Indtryk at børnene er gode til at lave aftaler 
med lærerne, hvis og når de har brug for pause. 
Personalet har øje for at ”nu er en lufter 
nødvendig…” 
 
Vi spørger elevrådet om de oplever det er et 
problem med tre lektioner i træk.  
Måske kan man tage lidt af den store pause og 
fordele lidt ud på andre tidspunkter. 
  
Michael tager den med til elevrådet og 
personalet og vender tilbage.  

Madpakker (Ida) 5 min Forslag om noget visuelt i børnehaven om hvad 
der er godt og skidt at have i en madpakke.  
 
Det vil sende et forkert signal til de børn, der 
sidder med en ”forkert” madpakke.  
 
Kostpolitik vendes. 
 
Pædagogerne skal ikke være kostpoliti. Det er 
forældrenes ansvar hvad der sendes med i 
madpakkerne. 
Som bestyrelse må man gerne sætte en nul-
sukker politik. 
 
Er der mod på en 0-tolerance sukkerpolitik?  
 
Det er i universet et stigende problem, at 
kostpolitikken ikke bliver overholdt. 
Vi vil opfordre forældre til at kigge vores 
kostpolitik igennem – den vedhæftes sammen 
med dette referat.  
Kostpolitikken er for barnets eget bedste, så de 
har god energi til hele dagen.  
 
Det vendes, at man til næste år, måske kan 
have kost og sundhed som et tema.  
 

Julefest/julecafé (12. dec.) – mad, planlægning 
m.v. (Pia) 

 Hvad skal der ske – hvem skal stå for 
forplejning? 
Den gamle støtteforening har sagt ja til at 
hjælpe.  



 
 

 

Julefest-konceptet bliver i år lidt anderledes. 
Festen vil stadig være fra kl. 17-19.  
Lucia optog, små aktiviteter og forplejning vil 
foregå udenfor, hvor der er sørget for 
julestemning i form af lys mm.  
Hvis det virkelig regner går vi indenfor.  
Vedr. Mad – måske bestille en ordentlig portion 
risengrød.  
Henrik og Michael snakker sammen omkring 
menuen til julefesten. 
 

Eventuelt (kort div./blandet info) 10 min Ulandskalender – Uganda.  
Måske skulle vi invitere en fra Uganda til 
skolen, som måske kunne vise billeder og 
fortælle om landet.  
Pia og Christian arbejder videre på idéen.  
 
Indskrivning invitation – plejer at sendes ud i 
november. Tina er opmærksom på regler 
omkring dato.  
Der bliver holdt traditionelt indskrivningsmøde 
i januar. Der bliver holdt yderligere et møde op 
mod sommerferien.  
 
Der har været kritik af sidste års 
indskrivningsmøde. Kritikken går på at det blev 
kaldt ”åbent hus.” Det sender et lidt forkert 
signal… 
 
Der kommer fremover til at stå det bliver et 
overordnet infomøde med rundvisning på 
skolen. Man kan møde og høre om og spørge til 
SFO, børnehaveklasselærer og Michael. Dem 
der så vælger at indskrive deres barn her, bliver 
senere kaldt ind til et infomøde med flere 
detaljer og noget mere konkret fra Britta, SFO 
og Michael. Dette infomøde placeres lidt før 
sommerferien.  
 
Så – invitationen kommer ikke til at nævne 
”åbent hus.”  
Måske skal der også være en bestyrelses- 
repræsentant til at fortælle lidt om den del.  
 
Ny privat dagplejer lige startet i Ravsted. Vi 
håber på et godt samarbejde, og håber hun vil 
komme til universets arrangementer.  
 
 


